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خبر

زمانی  تا  گفت:  محیط زیست  حفاظت  یگان  فرمانده 
که  گفت  نمی توان  داریم  غیرمجاز  مسلح  که شکارچی 
دیگر  که  است  زمانی  این  نمی شود،  شهید  محیط بانی 
این  باشیم، هر وقت  نداشته  شکارچی غیرمجاز مسلح 
اتفاق بیفتد من هم آن زمان به عنوان فرمانده محیط بانی 

می توانم بگویم که که دیگر محیط بانی شهید نمی شود.
محیط بانی شغل پرخطری است، جنس این شغل به گونه 
ای است که همیشه با افراد اسلحه به دست سر و کار 
دارند از این رو به گفته فرمانده یگان حفاظت محیط زیست 
محیط بانی شغلی است که همیشه درهای شهادت به روی 

آن باز است.
اوایل هفته بود که صدای شلیک دو شکارچی غیر مجاز کام 
محیط زیست کشور را تلخ کرد، خبر کوتاه بود اما دربرگیری 
آن به حدی زیاد که تا مدتی جامعه محیط زیست را به 
شوک برد، متن خبر این بود بر اثر تعقیب و گریز بین افراد 
ناشناس و محیط بانان که در تعقیب یک خودروی نیسان 
در منطقه حفاظت شده فیله خاصه استان زنجان بودند، 
دو نفر از محیط بانان ایثارگر به نام  های مهدی مجلل و 
میکاییل هاشمی بر اثر اصابت گلوله سلاح جنگی، به درجه 
رفیع شهادت نائل آمدند، با شهادت این دو تن تعداد محیط 

بان شهید در کشور به ۱۴۴ شهید رسید.
اما پرسش این است که پروسه شهادت محیط بانان تا چه 
زمانی ادامه خواهد داشت و تا چه زمانی باید شاهد به خاک 
افتادن افراد دلسوز و بی گناهی باشیم که به جرم حفاظت 
از محیط زیست کشور به عنوان سرمایه ملی جان شیرین 
خود را از دست می دهند، مادران بی فرزند، زنان بیوه و 
کودکان بی پدر می شوند که سرهنگ جمشید محبت خانی 
فرمانده یگان حفاظت محیط زیست در این باره به خبرنگار 
محیط زیست ایرنا گفت: محیط بانی جزو مشاغلی است 
که در شهادت همیشه به روی آن باز است، بنابراین نمی 
توان گفت که این دو محیط بان آخرین شهید عرصه محیط 
زیست هستند، این شغلی است که همیشه افراد مقابلشان 
مسلح هستند، الان مگر پلیس شهید نمی دهد؟ ناجا مرتب 
شهید می دهد مگر می توانند جلوی شهادت را بگیرند، 
جنس برخی شغل ها طوری است که نمی توان شهادت را 
در آن به صفر رساند اما قطعا می توان با اقداماتی آنرا کم کرد.
وی درباره نقش قانون حمایت از محیط بانان در کاهش 
این پروسه توضیح داد: قانون حمایت از بیمه محیط بانان 
تصویب شد تا اگر محیط بانی در رویارویی با متخلفان در 
به کارگیری سلاح درست عمل کرد و فرد متخلف کشته 
شد؛ به اعدام محکوم نشود، تا پیش از این وقتی محیط 
بانی شهید می شد خانواده محیط بان شهید هیچ مزایایی 
دریافت نمی کرد اما دو سال است که هم محیط بانان و 
هم خانواده آنها بیمه عمر شده اند، به عنوان مثال بیمه به 
هر کدام از خانواده این دو شهید نزدیک به ۵۰۰ میلیون 

تومان پول پرداخت می کند.
بان،  محیط  مقابل  فرد  که  وقتی  افزود:  خانی  محبت 
شکارچی غیر مجاز است قطعا با چاقو و یا اسلحه وارد 
منطقه می شود، البته حتی در این شرایط هم محیط بان 
نمی تواند بدون مقدمه شلیک کند و فرد را هدف قرار دهد 

فقط به این بهانه که چون با اسلحه وارد منطقه حفاظت 
شده است پس من هم او را زدم، بنابراین باید اول برای 
دستگیری اقدام کند، ایست بدهد تا بایستد، زمانی می 
تواند شلیک کند که ببیند شکارچی دارد شلیک می کند، 
در واقع شکارچی با رفتار خود تکلیف محیط بان را روشن 

می کند.
وی ادامه داد: قانون اجازه نمی دهد چون سلاح دست 
محیط بان است پس باید شلیک کند اما شکارچی ممکن 
است بزند و ممکن است نزد، مانند حادثه دو روز پیش که 
زدند و دو محیط بان را شهید کردند، در واقع محیط بان در 
آخرین مرحله می تواند شلیک کند بنابراین نمی توان گفت 
که می توانیم شهادت را به صفر برسانیم این شغلی است 

که در شهادت به روی آن باز است.
فرمانده یگان حفاظت محیط زیست تاکید کرد: باید همه 
برنامه ریزی ها به سمتی باشد که درگیری ها و شهادت 
کمتر شود که آموزش محیط بانان یکی از آنهاست و نقش 
مهمی در کاهش این روند دارد و جزو برنامه های اصلی 
سازمان است که در این راه هزار و ۵۰۰ محیط بان آموزش 
دیدند، دومین راهکار جمع آوری سلاح های غیر مجاز است 
که باید در برنامه داشته باشیم و یگان حفاظت این کار را با 
جدیت دنبال می کند به طوری که سلاح های غیر مجازی 
که سال ۹۸ و ۹۹ توسط یگان حفاظت محیط زیست کشف 

شد بسیار بیشتر از سال های ۹۶ و ۹۷ بوده است.
وی گفت: سال گذشته در صید غیر مجاز آبزیان ١٧ درصد، 
شکار غیر مجاز پرندگان ٨ درصد، شکار غیر مجاز پستانداران 
گیری  زنده  درصد،   ٣٩ پرندگان  گیری  زنده  درصد،   ١۵
پستانداران ٣٧درصد و شروع به شکار و صید ١٠ درصد، 
کشف اسلحه شکاری ٣٣ درصد، کشف ادوات ٢۴ درصد، 
آلودگی زیست محیطی ٣٩ درصد، متخلفان دستگیر شده 
١٨ درصد و تعداد پرونده های قضایی ٣٨ درصد کاهش 

داشته است.
محبت خانی درباره کاهش تخلفات اظهار داشت: سازمان 
محیط زیست تقویت شده و همه جانبه از محیط بانان 
حمایت می کند از این رو جرات متخلفان برای حضور در 
مناطق تحت مدیریت سازمان کم شده، همه این موارد در 
کنار هم باعث شده تا شاهد کاهش تخلفات در این عرصه 

باشیم اما اینکه شهادت و یا زخمی شدن محیط بانان به 
صفر برسد ممکن نیست، یعنی تا زمانی که شکارچی مسلح 
غیر مجاز وارد مناطق بشود نمی توان گفت که محیط بانی 
شهید نمی شود، این زمانی است که دیگر شکارچی غیر 
مجاز مسلح نداشته باشیم، هر وقت بتوان گفت که این 
چه زمانی اتفاق می افتد من هم آن زمان به عنوان فرمانده 
محیط بانی می توانم بگویم که دیگر محیط بانی شهید 

نمی شود.
اساسی فرهنگ سازی  راه های  از  تاکید کرد: یکی  وی 
است تا دیگر شکارچی غیر مجاز نداشته باشیم، در دو سال 
گذشته هم به نظر می رسد وضعیت بهتر شده و مردم 
محیط بان و محیط زیست را بیشتر شناختند و به اهمیت 
محیط زیست پی بردند که نتیجه اقدامات صورت گرفته در 
راستای فرهنگ سازی است، البته این کارها زمان بر است.

فرمانده یگان حفاظت محیط زیست اظهار داشت: شواهد 
نشان می دهد که تعداد شهدا هم روند کاهشی دارد حتی 
روند برخورد با طرف مقابل هم کاهشی شده این در حالی 
است که ما افزایش کشفیات داشتیم یعنی تعداد پرونده 
ها و دستگیری ها بیشتر شده است بنابراین عملا روی 
کاغذ باید تعداد شهدا بیشتر می شد اما  کمتر شده است.

وی درباره اینکه گفته شده که شکارچیان به این دو محیط 
بان تیر خلاص زده اند گفت: اینکه گفته می شود تیر 
خلاص زده اند نیاز به بررسی دارد، البته جسد محیط بانان 
نشان می دهد که تیر به سرشان خورده است، من که عکس 
ها را دیدم تیر به سرشان خورده بود اما اینکه تیر خلاص 
بوده نیاز به بررسی دارد اما نامرد بودن این افراد همین 
بس که برای ۱۰ کیلو یا ۲۰ کیلو گوشت آدم می کشند این 

مشخص است که مشکل روانی دارند.
فرمانده یگان حفاظت محیط زیست تاکید کرد: یکی از راه 
های پیشگیری این است که خیلی سریع مثلا در مدت 
یک هفته حکم اعدام این افراد صادر و وسط میدان زنجان 
حکم اجرا شود، دستگاه قضایی در این میان نقش بسزایی 
دارد، رییس سازمان محیط زیست نیز با رییس قوه قضاییه 

مکاتبه کرد تا با جدیت موضوع را پیگیری کند.
وی درباره اینکه اکنون شاکی این شکارچیان کیست، گفت: 
این گونه پرونده ها که فرد کارمند است، هم سازمان و هم 
خانواده مدعی است بنابراین فقط رضایت خانواده و یا فقط 
رضایت سازمان نیست بلکه هر دو باید رضایت دهند، اگر 
درگیری شخصی باشد شاکی فقط خانواده است اما زمانی 
که حین ماموریت و فرد در لباس وظیفه باشد سازمان 
محیط زیست هم شاکی محسوب می شود، بنابراین اگر 
زمانی خانواده شکایت خود را پس بگیرد اما سازمان رضایت 
ندهد حکم این افراد از اعدام به حبس تغییر می کند، اما 
اگر سازمان رضایت بدهد اما خانواده رضایت ندهد حکم 
همان اعدام خواهد بود یعنی قصاص دست خانواده است 

چون اولیا دم هستند.

»دنیای هوادار« گزارش می دهد؛

»شهادت محیط بانان«؛ خبر جانکاهی که تا شکارچی 
مسلح غیرمجاز هست، پایان نخواهد یافت!

حرف اول

بحران در اردوی قرمزهای دیار میرزا 
کوچک خان؛

کرونا به اردوی سپیدرود زد

مشهود  علائم  بروز  از  پس 
کروناویروس در بین اعضای 
سپیدرود  یکی  لیگ  تیم 
روز گذشته،  در چند  رشت، 
پزشکی  تیم  صلاحدید  با 
سپیدرودی ها صبح دیروز - 
اعضای  تمامی  از   ،- جمعه 
تیم  بازیکنان  و  کادرفنی 
مجددا تست رپید و پی سی آر کرونا گرفته شد که پس از 
مثبت شدن تست بیش از نصفی از اعضای تیم، تمرینات 
تا کرونا در  به صورت موقت تعطیل شد  سپیدرودی ها 

اردوی قرمزهای رشت خیمه بزند. 
دکتر احمدرضا فیروزی فیزیوتراپ باشگاه سپیدرود در این 
ارتباط گفت: با وجود اینکه در روز سه شنبه تست رپید کرونا 
اعضای سپیدرود منفی شده بود اما در تمرین روز چهارشنبه 
در بین چند بازیکن علائم کرونا دیده شد که بلافاصله از 
جمع اعضای تیم جدا شدند و این اتفاق در تمرین روز 
پنجشنبه نیز با تعداد بیشتری مشاهده شد که به همین 
دلیل از ریاست محترم مرکز بهداشت رشت درخواست انجام 
مجدد تست رپید و تست پی سی آر در تمرین صیح روز 

جمعه را کردیم. 
وی افزود: پس از انجام تست رپید در تمرین روز جمعه 
و مثبت شدن بیش از پانزده نفر از اعضای تیم سپیدرود، 
با مشورت با مسئولین مربوطه اجازه برگزاری انجام تمرین 
را ندادیم و تمرینات سپیدرود تا کسب تکلیف از سوی 
سازمان لیگ و کمیته پزشکی ایفمارک تعطیل شد که پس 
از مشخص شدن نتیجه تست پی سی آر و مکاتبه و کسب 
را بلافاصله اعلام  امر اخبار تکمیلی  با مسئولان  تکلیف 

خواهیم کرد.

مستطیل سبز

»دنیای هوادار« یاد و خاطره شهدا به ویژه 
شهید سیدمجتبی علمدار  را گرامی می دارد

فرمانده یگان حفاظت محیط زیست تاکید کرد: باید همه برنامه ریزی ها به سمتی 
باشد که درگیری ها و شهادت کمتر شود که آموزش محیط بانان یکی از آنهاست و نقش 

مهمی در کاهش این روند دارد و جزو برنامه های اصلی سازمان است که در این راه 
هزار و ۵۰۰ محیط بان آموزش دیدند، دومین راهکار جمع آوری سلاح های غیر مجاز 
است که باید در برنامه داشته باشیم و یگان حفاظت این کار را با جدیت دنبال می کند 

به طوری که سلاح های غیر مجازی که سال ۹۸ و ۹۹ توسط یگان حفاظت محیط زیست 
کشف شد بسیار بیشتر از سال های ۹۶ و ۹۷ بوده است.

بهزاد عسگری

 خبرنگار

برای دانلود فایل 
پی دی اف

 همه شماره های 
روزنامه به سایت 
 » دنیای هوادار« 

مراجعه کنید

WWW.DonyayeHavadar.ir
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جامعه

رئیس ستاد انتخابات استان البرز با بیان اینکه در روز 
چهارم ثبت نام داوطلبان شورای اسلامی روستا در سطح 
استان ۲۱۲ ثبت نام کردند گفت که در مجموع در این چهار 

روز ۷۵۱ داوطلب ثبت نام کرده اند.
به گزارش »دنیای هوادار«، نور محمد فردی روز گذشته در 
گفت و گو با خبرنگاران افزود: در مجموع از اول ثبت نام 
شورای اسلامی روستا تا پایان روز چهارم ۷۵۱ داوطلب در 

سطح استان ثبت نام کرده اند.
وی اضافه کرد: از این تعداد ۶۴ درصد افراد ثبت نام شده 
به صورت حضوری و ۳۶ درصد به صورت الکترونیکی و 

مکانیزه بوده است.
فردی ادامه داد: ۹۲ درصد ثبت نام شده ها را  آقایان و 

هشت  درصد را بانوان تشکیل می دهند.
وی ادامه داد: تعداد ثبت نام کنندگان به تفکیک شهرستان 
ها عبارتند از : ۱۹۹ نفر کرج، ۱۷۳ نفر ساوجبلاغ، ۱۳۰ نفر 
طالقان، ۱۱۵ نفر نظرآباد، ۹۳ نفر چهارباغ، ۳۳ نفر اشتهارد و 
۸ نفر فردیس بوده اند که نسبت به مدت مشابه چهار روز 

دور گذشته روند افزایشی را نشان می دهد.
فردی تصریح کرد: از نظر تحصیلات در این چهار روز ۳۴۹ 
نفر زیر دیپلم، ۱۹۴ نفر دیپلم، ۴۸ نفر فوق دیپلم، ۱۲۲ نفر 
لیسانس، ۲۶ نفر فوق لیسانس، ۴ نفر دکتری و ۸ نفر 

سطح یک حوزوی می باشند.
معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار البرز گفت: 
بر اساس قانون و جدول زمانی انتخابات مدت ثبت نام  

داوطلبان انتخابات شوراهای اسلامی روستا هفت روز است 
که تا روز یکشنبه ۲۲ فروردین ساعت ۱۸ عصر ادامه دارد.

وی ادامه داد: سیاست راهبردی وزارت کشور و استاندار 
البرز  روی بر چهار محور تامین امنیت، سلامت، مشارکت 

و رقابت در انتخابات تاکید دارد.
فردی گفت: رعایت امانتداری و توجه به مر قانون و بی 
طرفی کامل در انتخابات  از خطوط قرمز انتخابات است و 
همه عوامل و دست اندرکاران انتخابات موظف هستند بر 
اساس قانون و بی طرفی را در سطوح مختلف رعایت کنند.
انتخابات  دوره  ریاست جمهوری و ششمین  انتخابات 
شوراهای اسلامی شهر و روستا بیست و هشتم خرداد 

ماه برگزار می شود.

رئیس اداره دامپزشکی شهرستان فردیس اعلام کرد که 
هفت هزار و ۲۰ تن گوشت قرمز طی سال گذشته زیر نظر 
کارشناسان دامپزشکی در کشتارگاه صنعتی این شهرستان 

تولید و روانه بازار مصرف شد.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از ایرنا، دکتر محمدمهدی 
راهنورد روز گذشته با اعلام این خبر افزود: در این مدت 
۱۳۴هزار و ۶۴۴ راس دام سبک و سنگین در کشتارگاه 

صنعتی فردیس ذبح بهداشتی و شرعی شد.
وی اظهار داشت: در حوزه مبارزه با بیماری های مشترک 
انسان و دام ، واگیر و انگلی سه هزار و ۵۳۴ مورد تست 
سل و یک هزار و ۹۸۰ راس دام تست بروسلوز طی سال 

۹۹ در واحدهای دامی شهرستان فردیس انجام شد.
همچنین دراین مدت  ۴۷ هزار و ۵۰۰ دوز واکسن های 
دامی تزریق شد و ۲۸ هزار مترمربع جایگاه های نگهداری 

دام و ۱۰ هزار راس دام سمپاشی شدند.

راهنورد  به ۹ هزار و ۵۵۰ مورد بازدید از مراکز عرضه و تولید 
فرآورده های خام دامی شهرستان فردیس اشاره کرد و 
گفت: پارسال ۲۴۷ مکان غیر بهداشتی عرضه مواد غذایی 
و فرآورده خام دامی در این شهرستان شناسایی شدند که 

ضمن دریافت تذکر تحت پیگرد قانونی قرارگرفتند.
ماموران دامپزشکی فردیس، سال گذشته  مقدار ۱۹ هزار 
سطح  از  را  فاسد  دامی  فرآورده  انواع  کیلوگرم  و ۲۱۵ 
واحدهای صنفی جمع آوری و ۲ هزار و ۹۰۰ کیلوگرم 

آن  معدوم شد.
گفت: ۱۷۵  فردیس  دامپزشکی شهرستان  اداره  رئیس 
مورد بازدید از واحدهای مرغ گوشتی و تخمگذار و باغ 
پرندگان، ۱۴۵مورد نمونه برداری از واحدهای مرغ گوشتی 
و تخمگذار )خون، سواب، لاشه وامثال آن (، ۷۰ مورد 
کارگاه های پرورش ماهی و زنبورستان و ۱۲۰ نمونه برداری 

از کارگاه های پرورش ماهی  انجام شد.

از شیوع  برای پیشگیری  افزود: مراقبت فعال  راهنورد 
آنفلوآنزای فوق حاد پرندگان یکی از مهم ترین اقدامات 

دامپزشکی فردیس درسال ۹۹ بود.
واحدهای  در  نیوکاسل  واکسن  رایگان  توزیع  به  وی 
مرغداری روستایی اشاره کرد و گفت: در حوزه قرنطینه و 
کنترل بهداشتی محموله های خام دامی و شیلاتی نیز  

یک هزار و ۹۹۰ مورد اقدام بهداشتی انجام شد.
و  مردم  به  فردیس  شهرستان  دامپزشکی  اداره  رئیس 
مصرف کنندگان گوشت قرمز توصیه کرد که فرآورده های 
خام دامی را از قصابی های مجاز و معتبر که گوشت 
با  مهر دامپزشکی و برچسب مشخصات تاریخ تولید و 
انقضاء عرضه می کنند، تهیه کرده و درصورت مشاهده 
موارد مشکوک، موضوع را از طریق شماره تلفن ۳۶۶۱۵۱۱۱ 
و ۳۶۶۴۰۵۱۸ و یا سامانه رایگان ۱۵۱۲ دامپزشکی استان 

اطلاع رسانی نمایند.

در البرز؛

7٥١ داوطلب برای انتخابات شوراهای روستایی ثبت نام کردند

هفت هزار تن گوشت قرمز در کشتارگاه فردیس تولید شد

»البرز« چه خبر؟

استاندار البرز با بیان اینکه ضوابط رعایت پروتکل های 
بهداشتی باید بیش از پیش مورد توجه همگان قرار گیرد، 

گفت : شیوع کرونا در استان شدت گرفته است.
به گزارش »دنیای هوادار«، عزیزاله شهبازی روز گذشته در 
جلسه ستاد استانی مقابله با کرونا با بیان اینکه با  کسانی 
برای  بهداشتی  های  دستورالعمل  رعایت  عدم  با  که 
دیگران خطرساز می شوند باید مورد مجازات قرار گیرند 
اظهار داشت: بمب کرونا منفجر شده، شمار مبتلایان به 
بیماری منحوس کووید ١٩ با شدت رو به افزایش و به 
تبع آن آمار بستری ها و مرگ و میر های ناشی از آن 

نیز بالا می رود.
وی ادامه داد: مصوبات ستاد های ملی و استانی بر 
اساس خرد جمعی و بحث و تبادل نظر با اعضا است 
و همواره تدابیری اتخاذ شده که تاثیر بالایی در مدیریت 

بیماری کرونا دارد.
شهبازی گفت: اکنون پنج شهرستان البرز در وضعیت 
قرمز و ۲ شهرستان نیز در وضعیت نارنجی قرار دارند و با 

این روند افزایشی بستری ها، اوضاع بدتر هم می شود.
از  البرز  البته جای خرسندی دارد که مردم  وی افزود: 
ابتدای شیوع کرونا در کنار مسئولان برای اجرای مصوبات 
و دستورالعمل های ستادهای ملی و استانی، تعامل 

سازنده ای داشتند.
استاندار البرز گفت: بر این اساس در هیچ یک از موج 
مواجه  و وضعیت حادی  بحران  با  کرونا  های شیوع 
نشدیم از این رو انتظار می رود اکنون نیز این همراهی 
را افزایش دهند چراکه این بار با وضعیت حساس تری 

رو به رو هستیم.
وی با قدردانی از تلاش های کادر بهداشت و درمان، 

افزود: پس از گذشت یک سال و سه ماه از شیوع کرونا، 
تکالیف و مسئولان هر بخش و مسئولی مشخص است 
بنابراین باید در راستای انجام آن ها اهتمام ویژه تری 

داشته باشند.
شهبازی گفت: قرارگاه عملیاتی مقابله با کرونا باید نظارت 
جدی و کافی بر روند اعمال قوانین نسبت به شرایط را 

داشته باشد.
در  باید  نیز  اصناف  اتاق  و  افزود: سازمان صمت  وی 
خصوص اعمال محدودیت ها برای کسبه وارد عمل شوند 
تا از تراکم جمعیت در بازارها و مراکز خرید کاسته شود.

از حضور در اجتماعات و رعایت  البرز پرهیز  استاندار 
دستورالعمل های بهداشتی را مهم ترین اصل برای توقف 
شیوع کرونا دانست و گفت: مجموعه صنوف در البرز 
همواره برای اعمال مصوبات ستاد مقابله با کرونا پیشقدم 

بوده اند و این همراهی قابل تقدیر است.

وی افزود: باید در خصوص کسانی که با وجود تست 
مثبت کرونا از قرنطینه خارج شدند نیز برخورد قانونی 

جدی صورت گیرد.
شهبازی گفت: کسانی که با عدم رعایت دستورالعمل 
های بهداشتی برای دیگران خطرساز می شوند باید مورد 

مجازات قرار گیرند.
وی افزود: تمامی بیمارستان ها پای کار باشند و تخت 

های قرنطینه در البرز راه اندازی شوند.
استاندار البرز گفت: طی چند مکاتبه، درخواست اخذ 
واکسن کرونا را از وزارتخانه مربوطه مطرح کرده و در 

انتظار پاسخ هستیم.
وی افزود: کالاهای اساسی مردم در البرز به اندازه کافی 
تامین شده و بر این اساس هیچ صفی تشکیل نمی شود 
و اگر صف تشکیل شود باید مسئولان مربوطه پاسخگو 

باشند.

»استاندار« تاکید کرد:

افزایش شیوع کرونا در البرز 
طرح اقدام ملی مسکن گام بزرگ 
دولت برای محرومان جامعه است

استاندار اصفهان گفت: طرح اقدام ملی مسکن گام بزرگ دولت 
تدبیر و امید برای تامین مسکن دهک های پایین جامعه است.
به گزارش »دنیای هوادار«، عباس رضایی روز گذشته در بازدید از 
روند اجرای طرح اقدام ملی مسکن شهر بهارستان  این استان 
افزود: طرح اقدام ملی مسکن در این شهر توابع اصفهان در 

مجموع شامل حدود ۱۷ هزار واحد است.
وی ادامه داد: هفت هزار و ۲۰۰ واحد به صورت تفاهم نامه با 
نهادهای اجرایی، سه هزار و ۵۰۰ واحد توسط یک شرکت بین 
المللی، هزار واحد توسط بنیاد مسکن انقلاب اسلامی اصفهان، 
۵۰۰ واحد توسط سه انبوه ساز و بقیه به صورت مشارکتی 

واگذاری با تعهد ساخت احداث خواهد شد.
استاندار اصفهان از مسیر متروی اصفهان- بهارستان و برخی 
پروژه های عمرانی این شهر جدید بازدید کرد و از نزدیک در جریان 

پیشرفت این پروژه ها قرار گرفت.
قطار شهری بهارستان با استفاده از ریل ساخت ایران ایستگاه 
صفه در جنوب کلان شهر اصفهان را در مسیری به طول ۱۴.۷ 

کیلومتر به ایستگاه ورودی شهر بهارستان متصل می شود.
عزم راسخ و پیگیری های مدیران برای تامین بودجه های لازم 
و عمران بهارستان به نمایندگی از شرکت مادر تخصصی عمران 
شهرهای جدید و وزارت و راه و شهرسازی در تکمیل قطار شهری 
بهارستان موجب خواهد شد تا به زودی شاهد اتمام این پروژه 

و بهره برداری از این پروژه مهم در استان باشیم.
قطار شهری بهارستان فقط در سال ۹۹  به اندازه ۱۰ سال گذشته 
پیشرفت فیزیکی داشته و روزانه یک میلیارد تومان در این پروژه 

بزرگ هزینه شده است.

۷۰ درصد بیماران کرونایی جدید 
مبارکه خانوادگی  هستند

جدید  کرونایی  بیماران  از  درصد   ۷۰ گفت:  مبارکه  فرماندار 
بستری شده در این شهرستان به صورت خانوادگی هستند و 
این ویروس به صورت خوشه ای در میان خانواده ها در حال 

سرایت است.
اصغر هدایت با اشاره به افزایش آمار مبتلایان به کرونا در این 
شهرستان افزود: مردم ویروس جهش یافته را به هیچ وجه 
دست کم نگیرند و با رعایت دستورالعمل های بهداشتی، در 
مراسم عزا و عروسی و دورهمی های خانوادگی  شرکت نکنند تا 

خود و اطرافیانشان درگیر این بیماری نشوند.
وی ادامه داد: وضعیت کنونی شهرستان به صورت کامل قرمز 
و اضطراری است و ظرفیت بیمارستان محمد رسول الله )ص( 

مبارکه در حال تکمیل است.
این  کرونا  مثبت  تست های  آمار  مبارکه  فرماندار  گفته  به 
شهرستان در ۲ روز گذشته بیش از ۲ برابر و در ۲ هفته گذشته 

هشت برابر شده است.
وی اضافه کرد: رسانه های شهرستان باید کمک کنند تا این 
وضعیت را با اطلاع رسانی به مردم و با همراهی آن ها و رعایت 
پروتکل های بهداشتی به ویژه ماسک زدن این شرایط را تغییر 

دهیم.
هدایت تاکید کرد: در شرایط کنونی تنها مشاغل گروه یک 
با رعایت پروتکل های بهداشتی مجاز به فعالیت هستند و 
گروه های ۲، ۳ و ۴ تعطیل خواهند بود و هیچ کدام از صنوف 
این گروه ها مجاز به فعالیت نیستند و اتاق اصناف شهرستان 
با نظارت و بازرسی عوامل متخلف را شناسایی واعمال قانون 

می کند.
وی با بیان اینکه این موضوع از طریق سامانه های مخابراتی 
و پیامک، شهرداری ها و بلندگوهای مساجد به مردم اطلاع 
رسانی شده است خاطرنشان کرد: برگزاری هرگونه مراسم جشن 
یا عزاداری از امروز تا عادی شدن وضعیت، ممنوع است و 

آرامستان های شهرستان تعطیل خواهند بود.
فرماندار شهرستان مبارکه از نیروی انتظامی مبارکه خواست در 
طرح اجرای منع تردد شبانه را با جدیت هرچه تمام تر انجام و 

با متخلفان برخورد کند.

نصف  جهان

»دنیای هوادار« یاد و خاطر زنده یاد »گلنار قیامتی«
 - شهید مدافع سلامت - را گرامی می دارد
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شهری »دنیای هوادار« یاد و خاطر زنده یاد »علی حیدر شاه حسینی« 
- خبرنگار فقید - را گرامی می دارد

فرماندار فردیس در پیامی درخشش تیم فوتسال نصر این 
شهرستان در مسابقات دسته یک کشور را تبریک گفت.

در پیام مهندس اینانلو آمده است: روند موفقیت و پیروزی 
های اخیر تیم فوتسال نصر فردیس به ویژه بردهای شیرین 
خارج از خانه از جمله در ساوه و گرمسار، موجب مسرت و 

شادمانی اینجانب شد.
این پیروزی ها که بطور قطع در پرتو همدلی و همبستگی 
بازیکنان، سرمربی، مربیان، رئیس هیات فوتبال فردیس و دیگر 
دست اندرکاران ورزش بخصوص فوتسال این شهرستان تحقق 
یافته را از صمیم قلب به تک تک این عزیزان تبریک و تهنیت 

می گویم.
وی در این پیام ضمن تاکید براینکه این افتخارآفرینی ها دل 
همه مردم و ورزش دوستان در شهرستان فردیس و استان 
البرز را شاد و خرسند کرده است، افزود: واقعیت این است که 
فردیس این دیار فاطمی، شهدای اقتدار در زمینه های مختلف 
از جمله ورزش دارای توانمندی و ظرفیت های زیادی است و 
شما جوانان مستعد و خلاق این شهرستان لایق بهترین ها و 

بالاترین جایگاه های ورزشی هستید.
و  ها  پیروزی  روند  ادامه  آرزوی  پیام، ضمن  این  پایان  در 

افتخارآفرینی های تیم فوتسال نصر فردیس، از اعضا، مربیان و 
کلیه دست اندرکاران این تیم دعوت شده تا به منظور تقدیر و 
قدردانی از موفقیت های آن ها، در نشست و دورهمی دوستانه 

ای در آینده نزدیک شرکت کنند.

»موزه بریتانیا« با از دست دادن ۹۱ درصد از بازدیدکنندگان 
خود، در بین موزه های معروف انگلیس بیشترین خسارت را 

از شیوع کرونا و قرنطینه سراسری متحمل شد.
آمار  درباره  لندن  هنر  روزنامه  سالانه  پژوهش  نتایج 
بازدیدکنندگان موزه های جهان، از تاثیر ویران کننده شیوع 
برداشت.  پرده  انگلیس  مهم  و  بزرگ  موزه  چهار  بر  کرونا 
براساس این آمار، میزان بازدیدکنندگان موزه تیت مدرن، 
موزه بریتانیا، نگارخانه ملی لندن و موزه ویکتوریا و آلبرت 
در سال ۲۰۲۰، در مقایسه با سال ۲۰۱۹، به طور متوسط ۷۸ 

درصد کاهش یافت.
بریتانیا بیشترین  انگلیس، موزه  در بین چهار موزه بزرگ 
خسارت را از کرونا دید و میزان بازدیدکنندگان ماهانه آن 
از ۳۷۲ هزار نفر در بازه ژانویه تا مارس ۲۰۲۰ )قبل از شیوع 
کرونا( به ۳۲ هزار نفر در بازه اوت تا دسامبر )پس از بازگشایی 

کرونایی( رسید، یعنی ۹۱ درصد کاهش.
قبل از قرنطینه سراسری ماه مارس سال ۲۰۲۰ در انگلیس، 
بازدیدکنندگانشان  عادی  سطح  معروف  موزه  چهار  این 
را داشتند اما با آغاز اولین دور از سه قرنطینه این کشور، 
موزه ها به ناچار نصف سال را تعطیل شدند و به این ترتیب 

خسارت ها رو به افزایش گذاشت.
تخمین زده می شود درآمد مستقل موزه تیت در این سال 
مالی که رو به پایان است، ۵۶ میلیون پوند پایین تر از مقدار 
پیش بینی شده باشد. این مقدار در مقایسه با ۹۴ میلیون 
پوندی که این موزه در سال مالی ۲۰۲۰-۲۰۱۹ کسب کرد، از 
کاهشی ۶۰ درصدی حکایت دارد. درآمد مستقل موزه ویکتوریا 
و آلبرت نیز با ۶۳ درصد کاهش از ۶۴ میلیون پوند به ۲۴ 
میلیون پوند رسید. سخنگوی این موزه می گوید، درآمد حاصل 

از بازدیدکنندگان بیش از ۹۰ درصد کاهش یافته است.
حتی پس از پایان اولین دور از قرنطینه و بازگشایی موزه ها، 
تعداد بازدیدکنندگان به آمار پیش از شیوع کرونا نزدیک 
هم نشد. در سه ماهه اول سال ۲۰۲۰، موزه تیت مدرن که 
پربازدیدترین موزه انگلیس در سال گذشته میلادی بود، به 
طور میانگین ماهانه ۳۵۷ هزار بازدیدکننده داشت. در نیمه 
دوم همان سال )از ژوئیه تا دسامبر( همین موزه در مجموع 
تنها ۶۰ هزار بازدیدکننده در ماه داشت و این یعنی افت 

۸۳ درصدی.
از طرف دیگر کسادی بازار گردشگری در انگلیس نیز مزید بر 

علت شد؛ قبل از شیوع کرونا درصد بازدیدکنندگان خارجی 
موزه بریتانیا ۷۷ ، نگارخانه ملی لندن ۶۰ ، موزه ویکتوریا و 
آلبرت ۵۱ و مجموعه تیت ۴۵ درصد بود. اما با شیوع کرونا 
و اعمال محدودیت های مسافرتی موزه ها عملا این گروه از 

بازدیدکنندگان را از دست دادند.
براساس گزارشات اخیر اداره آمار ملی انگلیس از سال ۲۰۲۰، 
از  اولین دور  آغاز  با  این سال همزمان  در سه ماهه دوم 
قرنطینه سراسری در انگلیس، آمار گردشگران خارجی که به 
این کشور سفر کردند در مقایسه با سال ۲۰۱۹، ۹۶ درصد 
کاهش یافت و به گزارش سازمان نظارت و ارزیابی شرکت ها 
و خطوط هواپیمایی این کشور، تعداد مسافران تا پایان سال 

به حالت اول برنگشت.
 ۲۰۲۱ سال  در  انگلیس  موزه های  کامل  احیای  احتمال 
تا  این کشور  ابهام است. موزه های  از  میلادی در هاله ای 
قبل از ۱۷ مه )۲۷ اردیبهشت ۱۴۰۰( بازگشایی نخواهند شد 
و بعد از بازگشایی هم باید با ظرفیت محدود به فعالیت 
خود ادامه دهند. به علاوه گردشگری نیز تا چند سال آینده 
به شرایط پیش از شیوع کرونا برنخواهد گشت. به گفته 
تیم ریو )Tim Reeve(، معاون مدیر موزه ویکتوریا و آلبرت، 
برگشت به جایگاه پیش از شیوع کرونا ممکن است تا پنج 

سال طول بکشد.
ویروس کرونا اواسط ماه دسامبر )۲۴ آذر( در شهر ووهان در 
استان هوبی چین گزارش شد. ابتدا از این بیماری به عنوان 
ذات الریه نام برده می شد اما کمیسیون ملی بهداشت چین 
در ۳۰ دسامبر سال ۲۰۱۹ )۹ دی ماه ۹۸( به صورت رسمی 

شیوع این ویروس را در چین اعلام کرد.
این بیماری که به تدریج به کشورهای مختلف سرایت و 
سازمان جهانی بهداشت از آن با واژه همه گیری یاد کرد، تا 
لحظه تنظیم خبر ۱۳۱ میلیون نفر را در جهان مبتلا کرده 
است که از این میان بیش از دو میلیون و ۸۰۰ هزار نفر 

جان باخته اند.
و  فعالیت  بسیاری  تعطیلی  موجب  ویروس  این  شیوع 
رویدادهای مختلف سیاسی، اجتماعی و فرهنگی از جمله 
جشنواره ها، نمایشگاه ها و بسته شدن سینماها، سالن های 
تئاتر و کنسرت و کتابفروشی ها شد و تأثیرات منفی زیادی 
بر بازارهای جهانی و اقتصاد کشورها در بخش های گوناگون 

از جمله فرهنگ گذاشت.

فرماندار فردیس، درخشش تیم فوتسال 
نصر این شهرستان را تبریک گفت

اولین کمیک سوپرمن، رکورد زد

مراکز استخراج رمز ارز، نیروگاه تجدیدپذیر احداث کنند

تعرفه »بحرانی پیک مصرف برق« شامل مشترکان عادی نمی شود

موزه بریتانیا، بزرگترین قربانی فرهنگی کرونا در انگلیس

در شهر

اروپا

نشر

انرژی

یک نسخه کمیاب از اولین حضور »سوپرمن« در دنیای کمیک، 
به قیمت بی سابقه ۳ میلیون و ۲۵۰ هزار دلار فروخته شد.

به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از خبرگزاری آسوشیتدپرس، 
یک جلد از کمیکی که برای اولین بار شخصیت سوپرمن را به 
دنیای کتابهای مصور معرفی کرد، در یک حراجی خصوصی 

شگفتی ساز شد.
این نسخه کمیاب که اولین شماره از مجموعه کمیک های 
اکشن است در وبسایت کامیک کانکت به حراج گذاشته شد 
و با فروش ۳ میلیون و ۲۵۰ هزار دلاری رکورد جدیدی از خود 

برجای گذاشت.
فروشنده این کمیک آن را در سال ۲۰۱۸ حدود ۲ میلیون 

دلار خریده بود.
وینسنت زورزولو از مدیران سایت کامیک کانکت معتقد 
است این کتاب مصور که در سال ۱۹۸۳ منتشر شد، آغازگر 
ژانر ابرقهرمانی بود. این کمیک به خوانندگان از خاستگاه 

سوپرمن گفت و این که این ابرقهرمان چطور به زمین آمد.
اگرچه صدها هزار نسخه از این کتاب مصور منتشر شد، امروز 

تنها حدود ۱۰۰ جلد از آن در جهان باقی مانده است.
کتابهای  دنیای  معروف  ابرقهرمان های  از  یکی  سوپرمن 

مصور است که توسط جو شوستر )تصویرگر( و جری سیگل 
شماره  اولین  در  سال ۱۹۸۳  ژوئن  در  و  خلق  )نویسنده( 
کمیک های اکشن به مردم معرفی شد. سوپرمن یکی از 
محبوب ترین شخصیت های کمیک در بین طرفداران این 
نوع از داستان هاست. این شخصیت در فهرست سال ۲۰۱۱ 
آی جی ان از ۱۰۰ شخصیت کمیک بوکی برتر تاریخ، در جایگاه 

اول قرار گرفت.

سخنگوی صنعت برق گفت: مراکز استخراج رمز ارز برای تامین 
برق مورد نیاز خود نیروگاه تجدیدپذیر احداث کنند که وزارت 
نیرو نیز مازاد تولید آن ها را به صورت تضمینی خریداری خواهد 

کرد.
»مصطفی رجبی مشهدی« روز گذشته با اعلام این خبر، افزود: 
یکی از اقداماتی که دارندگان مراکز استخراج رمز ارز می توانند 
از طریق  را  انرژی مورد نیاز خود  انجام دهند این است که 

انرژی های تجدیدپذیر تامین کنند.

وی ادامه داد: مراکز استخراج رمزارز برای این کار می توانند 
نسبت به احداث نیروگاه های مختلف انرژی های تجدیدپذیر 

نظیر نیروگاه بادی، خورشیدی و برق آبی کوچک اقدام کنند.
معاون برنامه ریزی اقتصادی شرکت تولید، انتقال و توزیع 
نیروی برق ایران گفت: البته برق تولیدی از طریق انرژی های 
یا  و  کم  خورشید  نور  یا  باد  وزش  به  توجه  با  تجدیدپذیر 
زیادمی شود بر همین اساس وزارت نیرو پذیرفته آن میزان 

نوسان ها را جبران کند.
رجبی مشهدی افزود:  علاوه برآن وزارت نیرو ساعت هایی که 
این نیروگاه ها برق بیشتری تولیدکنند را به نرخ تجدیدپذیر از 

آن ها خریداری کند.
وی ادامه داد:  بنابراین اگر کسی فکر سرمایه گذاری در بخش 
تجدیدپذیرها را داشته باشد وزارت نیرو می تواند هم پشتیبانی 
های  انرژی  که  برقی  تولید  نوسان های  آن  جهت  از  کند 
تجدیدپذیر دارند و همچنین اگر تولیدی مازاد بر مصرف داشته 

باشند به نرخ تجدیدپذیر خریداری کند.
سخنگوی صنعت برق خاطرنشان کرد: فکر می کنیم با این 
راهکار به نوعی این مراکز می توانند به نوعی درآمد و نقدینگی 
متناسب را از رمز ارزها کسب کنند و علاوه بر آن مازاد برق 

تولیدی را وزارت نیرو به صورت تضمینی به فروش برسانند.

مدیرعامل شرکت مادر تخصصی تولید، انتقال و توزیع نیروی 
برق ایران گفت: پیشنهاد اختصاص تعرفه بحرانی پیک برای 
مشترکان بزرگ پرمصرف است و شامل مردم عادی نمی شود.

به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از ایرنا، »محمد حسن متولی 
زاده« روز گذشته افزود:  همواره سیاست های تشویقی برای 
ترغیب مشترکان به مصرف بهینه دنبال می شده و هدف نیز 
این بوده که مشترکان وقتی همکاری می کنند از پاداش این 

همکاری بهره مند شوند.
وی ادامه داد: اما تعداد اندکی از مشترکان هستند که به هر 
دلیل علاقمند نیستند در این زمینه )مصرف بهینه( همکاری 
کنند، بر این اساس یک پیشنهاد برای این گروه از مشترکان 
به هیات دولت داده شده است مبنی براینکه در زمان بحرانی 

پیک مصرف، تعرفه بالاتری برای آنان اعمال شود.
مدیرعامل توانیر خاطرنشان ساخت: البته تعداد این مشترکان 
بسیار کم است و به طور عمده مشترکان دیماندی )صنایع 

بزرگ( هستند.
متولی زاده با تاکید براینکه مردم عادی مشمول این تعرفه 
با سیاست  اگر  دیماندی  داد: مشترکان  ادامه  نمی شوند، 

های تشویقی همکاری نکردند به طور قطع باید بخشی از 
هزینه هایی که به مردم تحمیل می کنند را جبران کنند و تعرفه 
بحرانی پیک اگر مصوب شود یکی از راه های جبران خسارت 

خواهد بود.
وی افزود: توصیه می کنیم مشترکان پرمصرف همکاری کنند 

تا نیاز به اعمال سیاست های بازدارنده نباشد.
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»دنیای هوادار« یاد و خاطر زنده یاد »غلامرضا سرکوب«فرهنگی
 - کارگردان و هنرپیشه فقید سینما - را گرامی می دارد

نهادی های مدعی حفظ و اشاعه فرهنگ و ارزش 
ها و دستاوردهای انقلاب اسلامی از جمله موزه 
هنری که روزگاری »حوزه هنری« نام داشت و کم 
و بیش آثاری قابل توجه در حوزه های فرهنگ و 
هنر و سینما، تولید می کرد، در شعار بسیار توانا 
و در اجرا، ناتوان هستند و باتوجه به هزینه های 
فراوان، امکانات و حمایت های فراوان تر، در دهه 
اخیر، کارنامه ای نچندان قابل دفاع در حد و اندازه 
بودجه ها و قابلیت های خود دارند. آن ها در هفته 
بدون  هم  باز  اسلامی،  انقلاب  هنر  گرامیداشت 
توجه به کلیت جامعه هنر و خانواده هنرمندان و 
ضرورت نگاه حمایتگرانه و لحاظ نگاه ملی به هنر 
و هنرمندان، صرفا از زاویه نگاه محدود جناحی/

سلیقه ای، به برگزاری مراسم و گزینش بهترین 
های هنر انقلاب مبادرت کردند. نکته جالب اینکه، 

اغلب برگزیده ها و تحسین شده ها هم از میان 
خودشان هستند. به گونه ای که مراسم آن ها 
بیش از تجلیل از هنر انقلاب و هنرمندان انقلابی، 
تداوم اجرای »سنت تشکر از خود است«! متاسفانه 
این نوع آیین ها به دلیل منافع و سلیقه مداری 
گروهی، به مرور از اهداف اجتماعی دور شده و 
عمدتا همسوها و خودی ها را تحت پوشش قرار 
می دهند. افزون بر این، اکثر تشکل های نهادی، از 
نظر ساختار، مدیریت، مناسبات و اجرا و برنامه، به 
روز نیستند و برخی تاریخ مصرفشان سپری شده و 
نیازمند طرح هایی نواند. برنامه ها و دورهمی های 
مورد اشاره، با آنکه طی سال ها برگزار می شوند، 
ولی گام هایی اساسی، اصولی و تعیین کننده در 
جهت ارتقای هنر و فرهنگ، امور هنری و فعالیت 
واقع  در  شوند.  نمی  محسوب  کشور  هنرمندان 
این نوع مراسم، دورهمی های بدون تاثیرگذاری 
فرهنگی/اجتماعی اند که از روی عادت، به شیوه 
اداری، سالیانه برگزار می شوند و سپس تا سال بعد 
و اجرای دیگر خداحافظی می کنند. دریغ از حرکت، 
خلاقیت، نوآوری، ارائه نظریه ها و تولیدات هنری 
نوین انقلابی! این همه درحالی است که کشور از 
منظر تولید آثار هنری، سینمایی، ادبی و تلویزیونی 

انقلابی دچار فقر است!

مدعیان و گرامیداشت هفته
 هنر انقلاب اسلامی!   

از کشف ۳ اثر تاریخی در بوشهر تا انتقال 2۸ شی ء  ۳ دوره تاریخی از اتریش؛

از میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی چه خبر!؟

بلژیک و کره جنوبی میزبان »جنایت بی دقت« می شوند

پس از ۳0 سال؛

نسخۀ روسی »ارباب حلقه ها« کشف شد!

تلنگر

سوژه

میراث  فرهنگی

هفت

حوزه میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی روزهای پایانی نیمه 
اول فروردین ۱۴۰۰ با انتشار اخبار متنوعی از جمله کشف آثار تاریخی 
در بوشهر، فقدان اصالت ۳ اثر مسترد شده از اتریش به تهران، این هفته 

را سپری کرد.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از ایرنا، حوزه میراث فرهنگی، گردشگری 
و صنایع دستی در هفته ای که گذشت اخباری از جمله کشف آثار 
تاریخی در بوشهر، فقدان اصالت ۳ اثر مسترد شده از اتریش، انتقال ۲۸ 
شیء باستانی متعلق به دوران هخامنشی، اشکانی و ساسانی از اتریش 
به تهران، کاهش ۹۶ درصدی مسافران نوروزی ۱۴۰۰، رعایت شیو نامه 
های بهداشتی از سوی مسافران و گردشگران را پشت سر گذاشته است.

کاهش ۹۶ درصدی مسافران در نوروز ۱۴۰۰

این روزها تنور اخبار مربوط به گردشگری همچنان داغ است؛ تقریبا به 
هر رسانه ای در فضای رسمی و مجازی نگاهی بیندازی مقصر افزایش 
تعداد مبتلایان به کرونا و فوتی ها را، سفرهای نوروزی می دانند؛ حالا 
یکی نیست از مسئولان بپرسد چرا اگر به عاقبت سفرهای نوروزی مشرف 
بودید مانند سال گذشته سفر را ممنوع نکردید و موضوع مهم دیگر این 
که بر اساس آمار رسمی حدود یک میلیون نفر به سفر رفتند و در اقامتگاه 
های تحت نظر وزارت گردشگری اقامت کردند آیا این افراد که باید به 
دلیل نظارت  های جدی شیوه نامه های بهداشتی را رعایت می کردند 
مسبب افزایش کرونا هستند؟ یا این که افرادی که بدون ضابطه برای 
دیدن خانه اقوام و آشنا و اقامت در منازل آنها به سفر رفتند، کرونا را 

عیدی آوردند.
و  گردشگری  میراث فرهنگی،  وزارت  گردشگری  معاون  تیموری  ولی 
صنایع دستی با اشاره به کاهش ۹۶ درصدی سفرهای نوروزی گفت: بیشتر 

مردم بر اساس توصیه های نوروز ۱۴۰۰، سفر نرفتند.
وی با اشاره به کاهش ۹۶ درصدی گردشگران نوروزی در سال جاری افزود: 

امسال  بیشتر مردم بر اساس توصیه ها به سفر نرفتند.
تیموری به ممنوعیت سفر در نوروز ۹۹ اشاره کرد و گفت: از ۲۸ اسفند ۹۹ 
تا سیزدهم فروردین سال جاری دو میلیون و ۵۵۷ هزار و ۸۴۱ نفر شب در 
مراکز تحت نظارت وزارت گردشگری اقامت کردند که با احتساب دو و نیم 
شب اقامت در این مدت حدود  یک میلیون نفر در نوروز به سفر رفته اند.
معاون گردشگری وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی اظهار 
داشت: این آمار در مقایسه با سال ۹۸ کاهش شدیدی داشته است، بر 
اساس آمار در مدت مشابه در سال ۹۸، ۷۲ میلیون و ۲۸۸ هزار و ۳۵۷ 

نفر شب اقامت در کشور ثبت شده است.

ادامه بررسی آثار مسترد شده از اتریش

میراث فرهنگی،  وزارت  املاک  و  حقوقی  مدیرکل  شقاقی  ابراهیم 

گردشگری و صنایع دستی با اشاره به استمرار بررسی آثار تازه  مسترد شده 
از اتریش، از فقدان اصالت ۳ اثر خبر داد.

شقاقی با اشاره به این که پس از ارزیابی روزهای گذشته  تاکنون اصالت 
۳ اثر بررسی شده به ایرنا گفته بود که آزمایش ها و بررسی ها نشان داد 
این سه اثر اصالت ندارند. البته هنوز فرایند ارزیابی ۲۵ اثر دیگر به پایان 
نرسیده و ممکن است برخی از این آثار اصالت داشته باشند این موضوع 

نیز قطعیت ندارد.
وی با اشاره به پرونده کیفری وابسته به این استرداد افزود: حساسیت و 
اهمیت زیادی برای این پرونده وجود ندارد؛ بنابراین قرار است کارشناسان 
و اساتید فن برجسته این حوزه درخصوص اصالت و یا عدم اصالت این 

آثار نظر بدهند.
شقاقی در ادامه با بیان این که هنوز نمی توان زمان مشخصی برای پایان 
این ارزیابی ها در نظر گرفت گفت: با پایان زمان ارزیابی اصالت و یا عدم 
اصالت تمام آثار صورت جلسه بررسی  ها به مراجع قضایی ارجاع می شود 

تا درباره پرونده کیفری تصمیم گیری شود.

۳ شیء تاریخی در بندر سیراف استان بوشهر کشف شد

سیدمهدی آذریان مدیرپایگاه ملی میراث فرهنگی سیراف شهرستان 
کنگان گفت: در بررسی انجام شده در محدوده بافت تاریخی بندر سیراف، 

سه شی تاریخی فرهنگی از سوی این پایگاه کشف شد.
سیدمهدی آذریان اعلام کرد: این آثار شامل ۲ قطعه گچ بری و یک شی 
سنگی است که پس از کشف با انتقال به دفتر پایگاه مورد پاک سازی 

قرار گرفته است.
وی بیان کرد: قرون اولیه اسلامی شامل قرن اول تا چهارم هجری دوران 
شکوه و اوج بندر سیراف به شمار می رود که در آن دوران تاجران و افراد 
متمول عمارت هایی بنا می کردند که بعضی از آنها دارای چهار یا پنج 
طبقه بود و برای تزئین این بناها از تزئینات گچ بری استفاده می کردند به 
همین دلیل قطعه های بسیاری از این تزئین ها،  تاکنون در بافت تاریخی 

سیراف کشف شده است.

اقتباس تلویزیونی »ارباب حلقه ها« ساخت اتحاد 
جماهیر شوروی سابق، پس از ۳۰ سال پیدا و در 

شبکه اجتماعی یوتیوب پخش شد.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از گاردین، اقتباس 
تلویزیونی شوروی سابق از رمان ارباب حلقه ها که 
تصور می شد گم شده باشد، هفته گذشته پس از 
۳۰ سال در یوتیوب پخش شد و طرفداران روسی 

زبان شاهکار جی. آر.آر. تالکین را به وجد آورد.
این فیلم تلویزیونی که Khraniteli )نگهبانان( نام 
دارد، در سال ۱۹۹۱ از روی رمان یاران حلقه تالکین 
ساخته شد. این فیلم کم هزینه که ۱۰ سال پیش 
از اکران اولین قسمت از سه گانه سینمایی ارباب 
حلقه ها به کارگردانی پیتر جکسن فیلمبرداری شده 
دارد: طراحی  به زمان دیگری تعلق  است، گویی 
صحنه و لباس بازیگران ابتدایی است، جلوه های 
ویژه مضحک اند و بسیاری از صحنه ها بیشتر به 

اجرای تئاتر شباهت دارند تا یک فیلم بلند.
تلویزیون  بایگانی  در  که  آن  از  پیش  فیلم  این 

تلویزیون  در  بار  یک  تنها  شود،  ناپدید  لنینگراد 
شوروی پخش شده بود. کمتر کسی از وجود این 
فیلم خبر داشت تا این که کانال ۵ تلویزیون روسیه 
هفته گذشته آن را در دو بخش روی کانال یوتیوب 
خود منتشر کرد. این ویدئو طی چند روز بیش از 

۸۰۰ هزار بازدید داشت.
اولین ترجمه زیرزمینی یاران حلقه یک دهه پس از 
انتشار این کتاب و در سال ۱۹۶۶ در شوروی منتشر 
شد و اولین ترجمه قانونی آن در سال ۱۹۸۲ به بازار 
آمد. ترجمه روسی کتابهای دو برج و بازگشت شاه از 

این مجموعه تا چند سال بعد منتشر نشد.
اقتباس  یک   ۱۹۸۵ سال  در  لنینگراد  تلویزیون 
کم هزینه از رمان هابیت را با عنوان سفر شگفت انگیز 
مستر بیلبو بگینز پخش کرد که تا مدت ها تصور 
در  تالکین  آثار  سینمایی  اقتباس  تنها  می شد 
نسخه  ساخت  نیز   ۱۹۹۱ سال  در  باشد.  شوروی 
انیمیشنی رمان هابیت با عنوان گنج زیر کوهستان 

لغو شد و تنها ۶ دقیقه از آن باقی مانده است.

نگار  تهیه کنندگی  و  کارگردانی شهرام مکری  به  بی دقت«  »جنایت 
اسکندرفر، به جشنواره فیلم »موو« بلژیک و بیست و دومین دوره 

جشنواره »جیون جو« کره جنوبی راه یافت.
جشنواره فیلم »موو« یکی از جشنواره های قدیمی اروپاست که از سال 
۱۹۸۴ تا به امروز هر ساله در شهر بروژ بلژیک برپا می شود. جنایت 

بی دقت به کارگردانی شهرام مکری و تهیه کنندگی نگار اسکندرفر، در 
تازه ترین دوره این فستیوال که از ۳۱ فروردین امسال به مدت دو هفته 

برگزار خواهد شد، شرکت دارد.
همچنین بیست و دومین دوره جشنواره »جیون جو« در کره جنوبی 
از ۹ اردیبهشت در این شهر برپا می شود و به مدت یک هفته ادامه 
خواهد داشت. در این جشنواره فیلم جنایت بی دقت در بخش سینمای 
جهان در کنار ۱۱ فیلم از کشورهای فرانسه، برزیل، ایتالیا، ژاپن و آمریکا 

به نمایش درمی آید.
جنایت بی دقت اولین حضور بین المللی اش را با جشنواره ونیز و در 
هفتاد و هفتمین دوره آن آغاز کرد و پس از آن در جشنواره های متعددی 
در گوشه و کنار دنیا به نمایش درآمد. این حضورهای بین المللی در سال 

جدید هم ادامه خواهد داشت.
تا کنون قرارداد پخش فیلم در کشورهای آمریکا، فرانسه، ایتالیا، سویس 
و آلمان برای اکران در سینماها و پخش وی او دی منعقد شده است.

این فیلم محصول موسسه فرهنگی هنری »کارنامه« است و پخش 
بین المللی آن را کمپانی فرانسوی دریم لب به مدیریت نسرین میرشب 
برعهده دارد و مضمونی مرتبط با سینما دارد و درباره تماشاگرانی است 
که قبل از شروع اکران فیلمی درباره آن حرف می زنند و با شروع نمایش 

بر پرده سینما، ماجرا شکل جدیدی به خود می گیرد.

جبار آذین

  نویسنده و منتقد
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ورزشی »دنیای هوادار« یاد و خاطر زنده یاد »بهرام گوهر رو« 

- پیشکسوت فقید والیبال - را گرامی می دارد

صرف نظر از نقدی که نسبت به برگزاری رقابت های کشتی نوجوانان 
و جوانان در بحبوحه اوج گیری کرونا وارد است و طی آن باید این 
بی مسئولیتی و بی توجهی را ناشی از ضعف مدیریت کلی عرصه 
ورزش ارزیابی کرد، با یک جمع بندی کلی، تراز عملکرد و موقعیت 
ورزشکاران رده های سنی پایه مناطق مختلف کشور را به بوته نقد 

می کشیم.
روی دیگر سکه برگزاری مسابقات انتخابی کشتی آزاد و فرنگی 
نوجوانان با شرایط یاد شده، ملاکی است برای بررسی بیلان کار 
و فعالیت هیات های استانی. بر همین اساس و با نگاه اجمالی 
به مسابقاتی که طی روزهای گذشته در شهرهای رامسر و سنندج 
برگزار شد می توان نمودار عملکرد هیات ها و سنجش موقعیت آن 

ها را در کفه ترازو نهاد.

تحت چنین شرایط، رقابت های کشتی فرنگی نوجوانان در قالب ۳۲ 
تیم و حضور ۳۱۸ ورزشکار در شهر سنندج و آزادکاران همین رده 
سنی با تعداد ۳۱۰ کشتی گیر در رامسر برگزار شد. مطابق معمول 
خوزستانی ها در کشتی فرنگی حرف اول و آخر را زدند. منطقه ای 
که با وجود گرمای طاقت فرسا، گرد و غبار گاه و بیگاه، مشکلات 
اقتصادی خانواده ها و اختلافاتی که مدتی است در میان برخی 
از چهره های تاثیرگذار این رشته ورزشی استان به وجود آمده، 
همچنان در پرورش آینده سازان کشتی فرنگی حرف اول را می زند. 
خوزستانی ها با کسب ۵ مدال طلا، و تعداد قابل توجهی نقره و برنز، 
دور از دسترس رقبایی چون تهران، مازندران و فارس، در ستیغ قله 
ایستادند. مازندرانی ها که یکه تاز طولانی مدت کشتی آزاد محسوب 
می شوند به همراه تهران جایگاه خود را در بالای جدول حفظ کشتی 
فرنگی نوجوانان حفظ کردند. عملکرد استان هایی چون فارس، 
لرستان، کردستان و قم نیز با کمی نوسان و فراز و فرود قابل قبول 
بود. در این میان باید جهش سیستان و بلوچستان و کسب مدال 
طلای وزن ۵۱ کیلو گرم آینده این خطه را به فال نیک گرفت. این 
موفقیت گویای آن است که می توان به رشد کشتی هردو رشته 

کشتی آزاد و فرنگی در این منطقه شد امیدوار بود.
در رقابت های کشتی فرنگی نوجوانان باید نمره منفی را به اردبیلی 

ها داد که این سرزمین در گذشته نه چندان دور، زادگاه و محل رشد 
قهرمانان ارزنده و توانمندی چون احد پازاج، علی اشکانی، احد جوان 
صالح، افشین بیابانگرد و بسیاری دیگر از استعدادهای ناب بود اما 
امروز حتی یک کشتی گیر مطرح در رده سنی نوجوانان ندارد! بروز پاره 
ای اختلاف نظرها،  تغییرات پیاپی در راس هیات و نبود همدلی لازم 
بین جماعت گوش شکسته این استان، نزول سطح کمی و کیفی 
کشتی فرنگی این دیار را رقم زده است. توابع تهران نیز در ضعف و 
کاستی دست کمی از اردبیل ندارد و مناطقی چون شهرری و شهریار 
که زمانی معدن ناب و بکر فرنگی کاران محسوب می شد در سنندج 
جایگاه قابل اعتنایی نداشت. استان قم و البرز نیز نشان دادند در رده 

پایه کشتی فرنگی حرف چندانی برای گفتن ندارند.

تداوم اقتدار مازنی ها در کشتی آزاد

مازنی ها مطابق سنوات گذشته اقتدار خود را  در کشتی آزاد رده 
سنی نوجوانان نشان دادند. آنان با کسب مدال های رنگارنگ رقابت 
های رامسر ثابت کردند حاضر نیستند به این سادگی ها استیلای 
خود را در کشتی آزاد از دست بدهند با این وجود کتمان نمی توان 
کرد که استان مدعی اصلی کشتی آزاد در کسب مدال طلا نسبت 
به گذشته تنزل داشت. تهران، لرستان، البرز و برخی دیگر از مدعیان 
هر چه تلاش کردند نتوانستند به گرد پای کشتی گیران مازندران 

برسند. در این دوره از مسابقات نیز برخی استان ها همانند گذشته 
در حد انتظار ظاهر نشدند. از جمله همدان، قزوین، آذربایجان شرقی، 
گلستان، زنجان و کرمانشاه که از قطب های اصلی کشتی محسوب 
می شدند در رامسر کمتر از حد انتظار ظاهر شدند. اکنون حرف 
های زیادی برای عملکرد خراسان شمالی و جنوبی و توابع تهران 
نیز دلچسب و قابل قبول نبود. این ضعف ها موجبات نگرانی را 
فراهم می سازد و هر علاقه مند کشتی را به تفکر وامی دارد که چه 
اتفاقی افتاد که کشتی مناطق یادشده چنین رو به ضعف و نقصان 
نهاده است؟ اگر قرار است مسئولان ذیربط همت مضاعف به خرج 
دهند یا مسئولان فدراسیون ایجاد انگیزه کنند، باید نشانه های آن 
را بروز دهند در غیر این صورت چه بسا شاهد ریزش های بیشتر و 
تنزل کمی و کیفی کشتی در مناطق یاد شده خواهیم بود. مناطقی 
که به هنگام انتخابات و رد و بدل شدن رای سینه سپر می کنند 
اما عملکرد قابل قبولی ندارند. برگزاری این مسابقات بار دیگر این 
واقعیت را عیان کرد که ما استعداد های فراوان در گوشه و کنار این 
سرزمین پهناور داریم اما این استعدادها و مربیان زحمتکش آنان 
نیاز به شناسایی و تقویت دارند. از سوی دیگر لازم است در ارتباط 
با استان های صاحب کشتی در گذشته که با وجود وعده وعید 

مسئولان هیات همچنان درجا می زنند فکر اساسی شود.

اجتماع آینده سازان کشتی زیر سایه کرونا؛

هیات های استانی کجا ایستاده اند؟
»پپ گواردیولا«: 

از حرف های بیلسا منقلب شدم

لیگ جزیرهدیدگاه

منچسترسیتی فردا در لیگ برتر به مصاف لیدز یونایتد 
خواهد رفت و پپ گواردیولا، سرمربی سیتیزن ها، در 

مورد این بازی صحبت کرده است.
منچسترسیتی در هفته گذشته در دیدار رفت از مرحله 
یک چهارم نهایی چمپیونزلیگ به یک برد ارزشمند 
برگزاری  از  اکنون پیش  یافت  برابر دورتموند دست 
دیدار برگشت، توجه خود را ابتدا به لیگ برتر معطوف 
خواهد کرد. سیتیزن ها فردا به مصاف لیدز یونایتد 
تیم یازدهم جدول خواهند رفت و در صورت پیروزی 
تنها هشت امتیاز دیگر با قهرماین در لیگ برتر فاصله 

خواهند داشت. 
پپ گواردیولا در کنفرانس خبری پیش از بازی برابر 

لیدز درباره تمدید قرارداد دی 
بروین گفت: »ما خواهیم 
دید که کوین دی بروین 
به  تبدیل  دارد  تصمیم 
چه فوتبالیستی شود. 
با  او  مثل  بازیکنی 
شش سال سال سابقه 

هر  منچسترسیتی...  در 
بخواهد  که  چیزی 

ممکن است. همه چیز تنها به او بستگی دارد.
من هیچوقت در قرارداد بازیکنان دخالت نمی کنم. 
این به باشگاه مربوط است. اما نظر شخصی ام درباره 
تمدید قرارداد با دی یونگ این است که واقعا خوشحال 
هستم. اگر باشگاه راضی است و کوین هم راضی 
است، یک نفر سومی هم هست که از این موضوع 

راضی است و آن هم من هستم!«

١٠ سال با کوین دی بروین؟

بازیکنانی هستند  اما  »این عادی نیست  گواردیولا: 
آنها هم عادی نیستند. ما واقعا خوشحالیم و  که 
امیدواریم بازیکنان دیگری نیز به این موقعیت برسند. 
من می توانم از طرف خودم صحبت کنم؛ من پنج 
سال اینجا بوده ام و اگر اوضاع خوب پیش برود دو 

سال دیگر هم در این مسئولیت باقی می مانم.
باشگاه به ما کمک کرده است و من خوشحالم، ماندن 
بازیکنانی مثل کوین که می توانند جهان را در دستان 
خود بگیرند و همه باشگاه ها از داشتن او خوشحال 

می شوند، موفقیت بزرگی برای منچسترسیتی است.

درباره مارچلو بیلسا سرمربی لیدز

خود  خبری  کنفرانس  در  بیلسا  مارچلو 
پرداخت  گواردیولا  تیم  از  به ستایش 
دارند.  جادوی  کیفیتی  آنها  گفت  و 
گواردیولا نیز بلافاصله لطف سرمربی 
حریف را به او برگرداند و او نیز با 

تحسیت از بیلسا صحبت کرد.
گواردیولا گفت: »من واقعا منقلب شده 
ام، احساس عجیب و غریبی دارم. او 
یک رقیب بزرگ است. من قصد ندارم 
که پس از این صحبت ها ضعیف 
ظاهر شوم چرا که آنها می توانند هر 
کاری که می خواهند بکنند. من واقعا 
صادق  از  یکی  او  شدم.  احساساتی 
ترین آدم ها است. وقتی که توانستم 
با او صحبت کنم هر حرفی که می زد 
همان چیزی بود که واقعا باور داشت. 
او برای جلب توجه رسانه کاری نمی 
کند یا حرفی نمی زند. به همین دلیل 
است که من اینهمه منقلب شدم، همه 
از علاقه و احترام من به او باخبرند. او 

برای همیشه در قلب من جا دارد.«

محمدرضا کاظمی

 نویسنده و روزنامه نگار

مازنی ها مطابق سنوات گذشته اقتدار خود را  در کشتی آزاد رده سنی 
نوجوانان نشان دادند. آنان با کسب مدال های رنگارنگ رقابت های رامسر 

ثابت کردند حاضر نیستند به این سادگی ها استیلای خود را در کشتی آزاد 
از دست بدهند با این وجود کتمان نمی توان کرد که استان مدعی اصلی 

کشتی آزاد در کسب مدال طلا نسبت به گذشته تنزل داشت.

پپ گواردیولا در کنفرانس خبری پیش از بازی برابر لیدز درباره 
تمدید قرارداد دی بروین گفت: »ما خواهیم دید که کوین دی 

بروین تصمیم دارد تبدیل به چه فوتبالیستی شود. بازیکنی 
مثل او با شش سال سال سابقه در منچسترسیتی... هر چیزی 

که بخواهد ممکن است. همه چیز تنها به او بستگی دارد.
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»دنیای هوادار« یاد و خاطر زنده یاد »جواد تقی پور« ورزشی

- پیشکسوت فقید داوری فوتبال - را گرامی می دارد

پس از گذشت نوزده هفته از رقابت های لیگ دسته یک 
کشور، حالا با سر و شکل گرفتن جدول رده بندی، مدعیان 
صعود به لیگ برتر و همچنین گزینه های اصلی سقوط به 
دسته پایین تر از این فصل از مسابقات لیگ آزادگان مشخص 

شده است.
هرساله مسابقات لیگ دسته یک از جذابیت و حساسیت 
بالایی برخوردار است، حضور تیم های شهرستانی و پُرهوادار 
پُرمخاطبِ  رقابت های  جزو  را  آزادگان  لیگ  ایران،  فوتبالِ 
فوتبالِ ما تبدیل کرده است و این فصل از رقابت ها هم جزو 
سال های پُرمدعی و جذاب تاریخ برگزاری این رقابت ها است.

در حوالی لیگ برتر
مس کرمان

شاگردان رضا مهاجری در مس کرمان که 
فصل گذشته تنها به علت یک تفاضل 
لیگ برتر  به  صعود  به  موفق  کمتر  گل 
نشدند، در این فصل از مسابقات اصلی ترین مدعی صعود 
پُرمهره ترین  شک  بدون  مسی ها،  هستند،  لیگ برتر  به 
حاضر  درحل  و  هستند  یک  دسته  لیگ  در  حاضر  تیم 
با کسب ۳۵ امتیاز از ۱۹ هفته در صدر جدول رده بندی 

قرار گرفته اند.

فجر سپاسی شیراز
سربازان شیرازی در این فصل از رقابت ها با 
هدایت اصغر کلانتری، نتایج بسیار خوبی 
را گرفته اند و باوجود بودجه محدود و تیم 
جوانی که دارند، شیرازی ها را برای داشتن نماینده در لیگ برتر 
امیدوار کرده اند، فجری های شیراز با ۳۱ امتیاز در رده دوم 
جدول رده بندی قرار گرفته اند و از شانس های اصلی صعود 

به لیگ برتر هستند.

استقلال خوزستان
قهرمان اسبق لیگ برتر ایران و مدعی این 
روزهای لیگ دسته یک، با هدایت خلیفه اصل در این فصل 
از رقابت ها، با کسب نتایج مطلوب خود را جزو مدعیان قرار 
داده  است، خوزستانی ها با داشتن بازیکنان جوان و بومی 
از امیدهای اول صعود به لیگ برتر هستند، اس اسی های 
خوزستان با ۳۱ امتیاز و تفاضل کمتر نسبت به فجر سپاسی 

در رده سوم قرار دارند.

شهرداری آستارا
حسن  با  که  یک،  لیگ  واردهای  تازه 
اشجاری طی دو فصل از لیگ سه به لیگ 
دو و از لیگ دو به لیگ دسته یک صعود کرده بودند، در این 
فصل از رقابت ها با هدایت پایان رافت نتایج درخشانی گرفتند 
و به عنوان قهرمانی نیم فصل هم رسیدند، اما مشکلات مالی 
باعث جدایی سرمربی و بازیکنان این تیم شد و در نیم فصل 
دوم شاهد افت محسوسی از آستارایی ها هستیم، البته هنوز 
هم شهرداری آستارا هم ۳۱ امتیازه است و از مدعیان صعود 

به لیگ برتر خواهد بود.

هوادار تهران
شاگردان رضا عنایتی در هوادار که در فصل 
گذشته با تغییر نام از سرخپوشان پاکدشت 
به هوادار تهران با هدایت رضا عنایتی نتایج درخشانی را 
کسب کرده بودند، در این فصل از رقابت ها هم موفق به 
ادامه آن روند رو به رشدشان شده اند اما شاگردان عنایتی هم 
برخلاف تصور با مشکلات مالی دست و پنجه نرم می کنند و 
همین موضوع موجب سینوسی شدن نتایج آن ها بوده است، 
بنفش های تهران با ۳۰ امتیاز در رده پنجم جدول قرار دارند.

بادران تهران
از  بدون شک  که  تهرانی  پوشان  نارنجی 
پُرمهره ترین تیم های لیگ یک محسوب 
عنوان  به  مدیرعاملشان  و حالا  می شوند 
از  می کند،  فعالیت  فوتبال  فدراسیون  سوم  رئیس  نایب 
شرایط مطلوبی برای صعود برخوردار هستند، البته باخت های 
بدموقع شاگردان عاشوری کمی آن ها را از صدر جدول دور 
کرده است، اما هنور بادران با هدایت عاشوری از اصلی ترین 
گزینه های صعود به لیگ برتر است، بادرانی ها با ۲۹ امتیاز در 

رده ششم جدول رده بندی قرار گرفته اند.

لیست انتظارِ جدول
ملوان انزلی

انزلی چی های لیگ یک با هدایت مازیار 
از  فصل  این  در  را  خوبی  روند  زارع 
مسابقات داشته اند، اما نتایج سینوسی و 
باخت و مساوی های بدموقع، شانس ملوانی ها را برای 
صعود به لیگ برتر کم تر کرده است، البته باتوجه به شرایط 
امتیازی و اختلاف امتیاز نچندان زیاد ملوان با مدعیان، 
شاگردان زارع می توانند نیم نگاهی هم به لیگ برتر داشته 
باشند، ملوانی ها با ۲۸ امتیاز در رده هفتم جدول قرار 

دارند.

شاهین شهرداری بوشهر
شاهینی ها که فصل گذشته در لیگ برتر 
حضور داشتند و سقوط را تجربه کردند، 
کار  کمالوند  فراز  با  فصل  ابتدای  در 
داوود  هدایت  با  حالا  و  کردند  آغاز  را 
رده بندی  جدول  هشتم  رده  در  امتیاز   ۲۷ با  مهابادی 

قرار گرفته اند.

پارس جنوبی جم
دیگر تیم سقوط کرده در فصل گذشته 
شاگردان  هستند،  پارسی ها  لیگ برتر، 
محمد نصرتی در این فصل از رقابت ها، 
شروعی قدرتمتدانه داشتند اما مشکلات شدید مالی، روند 
خوب آن ها را ازبین برد، پارسی های جم هم با ۲۵ امتیاز در 

رده نهم جدول رده بندی قرار گرفته اند.

نه امید صعود و نه ترس از سقوط
رایکا بابل

شاگردان نادر دست نشان که فصل گذشته 
در هفته پایانی بقا در لیگ یک را جشن 
گرفتند، در این فصل از مسابقات یک عملکرد 
متوسط داشته  اند، بابلی های لیگ آزادگان با ۲۵ امتیاز در رده 
دهم جدول رده بندی هستند و با شرایط فعلی جزو تیم های 

خنثی لیگ یک محسوب می شوند.

خوشه طلایی ساوه
روز  تا  گذشته  فصل  در  که  ساوه ای ها 
پایانی لیگ از شانس های صعود به لیگ 
برتر محسوب می شدند، فصل را با سهراب 
ناامیدکننده سهراب،  نتایج  اما  آغاز کردند،  بختیاری زاده 
موجب جدایی او و آمدن وحید بیاتلو، سرمربی جوان و 
اسبق نود ارومیه و ماشین سازی تبریز شد، پس از آمد 
بیاتلو، مالکیت خوشه طلایی تغییر کرد و حالا با کسب 
نتایجی مطلوب از قعر جدول جدا شدند، اما ساوه ای ها 
لیگ یک محسوب می شوند،  تیم های خنثی  هم جزو 
شاگردان بیاتلو با ۲۴ امتیاز در رده یازدهم جدول رده بندی 

قرار دارند.

استقلال ملاثانی
شگفتی سازان فصل گذشته لیگ دو که 
صعودی مقتدرانه به لیگ یک را جشن 
گرفتند، در حد بضاعتشان نتایج خوبی 
را کسب کرده اند و حالا جزو تیم هایی هستند که حتی با 
مشکلات مالی هم حضورشان در فصل آتی لیگ یک را 
قطعی کرده اند، شاگردان ابراهیم اشکش هم ۲۴ امتیازه 

هستند و در رده دوازدهم جدول رده بندی قرار دارند.

فانوس به دستان لیگ آزادگان
خیبر خرم آباد

داماش  جایگزین  که  خرم آبادی ها 
را  فصل  شدند،  یک  لیگ  در  گیلان 
حالا  و  کردند  آغاز  روانخواه  امید  با 
با عبدالله ویسی به دنبال کسب رتبه ای درخور هستند، 
و  داشته اند  خوبی  خریدهای  نیم فصل  در  خیبری ها 
پایین جدول جدا  از  را  نزدیک خود  آینده  در  می توانند 
کنند، در حال حاضر خیبر با ۲۲ امتیاز در رده سیزدهم 

جدول رده بندی قرار دارد.

آرمان گهر
شاگردان قاسم شهبا که دو فصلی است 
در همان منطقه قرمز جدول رده بندی قرار 
دارند، با ۲۱ امتیاز در رده چهاردهم جدول قرار دارند اوضاعشان 

چندان تعریفی ندارد.

قشقایی شیراز
از دیگر تیم هایی که خطر سقوط را کاملا 
حس می کند، شاگردان داریوش هرمزی 
در قشقایی شیراز هستند، شیرازی ها با 
۱۹ امتیاز در رده پانزدهم جدول قرار گرفته اند و برای بقا 

کار دشواری دارند.

چوکا تالش
شاگردان علی لطیفی در چوکا که ابتدای فصل 
را با مشکلات زیادی با هادی شکوری آغاز 
کردند، با خرید چند بازیکن خوب در نیم فصل 
به دنبال بقا در لیگ یک هستند، با تغییر تیم مدیریتی چوکا 
شرایط این تیم از لحاظ مدیریتی بهتر شده است، اما چوکایی ها 
هنوز نتوانسته اند خود را از قعر جدول جدا کنند، چوکایی ها هم 
۱۹ امتیازه هستند و در رده شانزدهم جدول رده بندی قرار گرفته اند.

نود ارومیه
تیمی که فصل گذشته جزو شگفتی سازان لیگ 
آزادگان بود، با مشکلات مالی شدیدی رو  به رو 
به  مجبور  مسابقات،  از  فصل  این  در  و  شد 
استفاده از بازیکنان جوان و بومی شدند، ارومیه ای ها با ۱۷ 
امتیاز در رده هفدهم جدول قرار دارند، اما در نیم فصل دوم 
روند خوبی داشته اند تا هوادادان پُرشورشان امیدوار به ماند 

نود در لیگ یک باشند.

گل ریحان البرز
تنها نماینده استان البرز در لیگ یک، از 
همین حالا بلیت سفر به لیگ دو را برای 
خود رزرو کرده اند، در شرایطی که این تیم 
از ابتدای فصل با چهار مربی قطع همکاری کرده است، هنوز 
در قعر جدول رده بندی جا خشک کرده اند، گل ریحانی ها با 
مشکلات مدیریتی رو به رو هستند و ماندنشان در لیگ یک، 
نیاز به یک معجزه دارد، شرایط گل ریحانی ها به حدی اسفناک 
است که مربی بعدی آن ها پنجمین فردی است که روی 

نیمکت آن ها می نشیند.
*** 

باری؛ باید منتظر ماند و شرایط این فصل از رقابت های لیگ 
آزادگان چه می شود، لیگی که طبق روال سالیان گذشته از جذابیت 
بالایی برخوردار است، نماینده استان البرز با کسب تنها ۱۴ امتیاز از 

۱۹ بازی در رده هجدهم جدول رده بندی قرار گرفته است.
گفتنی است دو تیم از این هجده تیم حاضر در مسابقات 
لیگ آزادگان به رقابت های لیگ برتر صعود می کنند و سه 
تیم انتهای جدولی لیگ دسته یک هم راهی لیگ دسته 

دوم کشور می شود.

»دنیای هوادار« صفر تا صدِ لیگ آزادگان را بررسی می کند؛

از مدعیان صعود به لیگ برتر تا فانوس به دستان لیگ یک!

حرف آخر

محمدرضا ولی زاده

  دبیر سرویس ورزشی 



n صاحب امتیاز و مدیرمسئول: مهرداد تیموری                                           n  سردبیر: مهدی تیموری                                       n  دبیر تحریریه: الهام آمرکاشی

»دنیای هوادار« یاد روح قلم و مرام زنده یادان ناصر احمدپور و عباس عبدالملکی، بزرگان عرصه مطبوعات ورزشی کشور  را پاس می دارد

 n تحریریه: دکتر مهرداد فرشیدی، اصغر قلندری، محمدرضا کاظمی، سیدرضا فیض آبادی، محمدحسین سیفی و رضا تواضعی
 n مدیر روابط عمومی: دکتر علی ساجدی                  n  طراحی و صفحه آرایی:  امیررضا بیات               n  دبیر سرویس ورزشی: محمدرضا ولی زاده                    n چاپ: کهن              

 n نشانی: کرج، چهارراه طالقانی به سمت میدان شهدا،  ساختمان حکیم، طبقه 8، واحد 82          کد پستی: 3134896384           تلفن: 32219147           نمابر: 32400023

روزنامه

شنبه 21 فروردین 1400-  شماره  719

www.donyayehavadar.ir


